
ACTA CORRESPONDIENTE A LA SESION EXTRAORDINARIA  DE L 
CONSEJO DE LA JUNTA  MUNICIPAL DE ABASTOS, CELEBRAD A EL 21 
DE OCTUBRE DE 2015. 
 
 
ASISTENTES: 
 
PRESIDENTA: 
Dña. Consol Castillo Plaza 
VICEPRESIDENTA 
Dña. Aña María Oliver Sanz 
VOCALES: 
GRUPO COMPROMIS 
D. Pep Martí Maicas 
D. Vicent Belenguer Roca 
Dña. Àngels Martínez Muñoz 
GRUPO POPULAR 
Dña. Adela García Bernal 
D. Ángel Mínguez Cervera 
D. Gerardo Santos Gimeno 
GRUPO SOCIALISTA 
Dña Avelina Fernández García 
Dña. María Penélope Teruel Recio 
GRUPO CIUTADANS 
D.Javier Copovi Carrión 
D. Javier Benito Goerlich 
GRUPO VALENCIA EN COMU 
Dña.  María del Carmen Yáñez Gómez 
SECRETARIA 
Desiré Albors Bru 

 En la Ciudad de Valencia, siendo las 19,00 horas, del día de la fecha, se 
reúnen, debida y previamente convocados, en la Sede de la Junta Municipal de 
Abastos, sita en la C/ Alberique 18, planta 1ª, los miembros del Consejo, que 
arriba se detallan, así como distintos representantes de Entidades Municipales 
ubicadas en  la demarcación, y los concejales del Ayuntamiento de Valencia  
Dan Mª Ángels Ramon Llin, Dña Amparo Picó, para tratar los asuntos 
establecidos  en el Orden del Día de fecha 5 de octubre de 2015. 

1ºCONSTITUCIÓN DEL CONSEJO DE DISTRITO Y NOMBRAMIEN TO DE 
PORTAVOCES DE LOS GRUPOS POLÍTICOS   
 De conformidad con lo dispuesto en el Titulo V Cap. II Sección 2ª del 
ReglamentoOrgánico de Gobierno y Administración del Ayuntamiento de 
Valencia art 82 a 87 y demás legislación de aplicación, se constituye el Consejo 
del Distrito de la JuntaMunicipal de Abastos, en el día de la fecha. 
  
Composición  de los  Grupos Políticos 
 Por  resoluciónº 95 de fecha 4 de agost de 2015 modificada per Res Z 
157 de 19 d’octubre y de conformidad con lo que establece el articulo 84.3 del 
Reglamento Orgánico de Gobierno y Administración del Ajuntamiento de 
Valencia, y con las propuestas formuladas por los grupos políticos que 
componen el Pleno del Ayuntamiento, ha resuelto nombrar vocales de las 
Juntas Municipales a las personas que se relacionan para cada uno de los 
grupos. 



 
GRUPO COMPROMIS 
Titulares 
-D. PepJosep Martí Maicas 
-D.Vicent Belenguer Roca 
-Dña. Àngels Martínez Muñoz 
Suplentes 
-D.Andreu Soler Salvador  
-Dña. María Jesús Castellote Domingo 
-D. Virgilio J. Juàrez Andrés  
  
GRUPO POPULAR 
Titulares: 
-DñaAdela García Bernal 
-D.Ángel Mínguez Cervera 
-D.Gerardo Santos Gimeno 
Suplentes: 
Pilar Soriano Domínguez 
Álvaro Martín-Sacristán Oliete 
María Concepción Mondragón González 
GRUPO SOCIALISTA 
Titulares 
-Dña.Avelina Fernández García 
-Dña.María Penélope Teruel Recio 
Suplentes 
-D. Germán Vicente Rodrigo García 
- D.Gabriel Gil Lozano 
GRUPO CIUTADANS – Partit de la Ciutadania (C’s) 
Titulares 
- D.Javier Copovi Carrión 
- D.Arturo Valoria de Arana 
Suplentes 
- D.Francisco José Belloch Olmos 
- D.Javier Benito Goerlich 
Grup València en Comú 
Titular 
- Dña. María del Carmen Yáñez Gómez 
Suplente 
D.Salvador Penalba López  

 
Por los distintos grupos políticos se proponen como portavoces de los mismos 
a: 
Grup Compromis   Pep Martí Maicas 
Grupo Popular    Gerardo Santos Gimeno 
Grupo Socialista   Avelina Fernández García 
Grupo Ciudadanos, Partit de la Ciudadania  Javier Copovi Carrión 
Grupo Valencia en Comú  María del Carmen Yáñez Gómez 

CREACIÓN DE COMISIONES DE TRABAJO Y NOMBRAMIENTO DE  
COORDINANDORES DE LAS MISMAS  

Por Presidencia se realiza la siguiente propuesta: 



 
1) Cultura , coordinador  Pep Martí Maicas  
2) Bienestar Social, coordinadora   María del Carmen  Yanez Gómez 
3) Urbanismo e inversiones en barrios ., coordinadora Avelina Fernández 
García 
 Se informa  que en el plazo de un mes y medio deberían presentar 
propuestas de inversiones en los barrios para que puedan ser tenidas en 
cuenta en el presupuesto de 2016. Por ello sería necesario acordar un día para 
celebrar la primera reunión en la TERCERA semana de Noviembre. 

 

3.-REGIMEN DE SESIONES DE LOS CONNSEJOS INFORMACIÓN  DE SU 
FUNCIONAMIENTO 

Por Presidencia se informa: 

Horario, lugar y fecha 

 Con el fin de facilitar la asistencia del vecindario, se fijan las 19:00 horas  
para la convocatoria de todos los Consejos. Se ha valorado la necesidad de 
contar, en algunos de los supuestos, con espacios físicos más amplios para dar 
cabida al público asistente 

Orden del día y régimen de la sesión 
  Se celebrará el siguiente Consejo de la Junta de Abastos 
apróximadamente en la primera semana de diciembre.  
 Posteriormente las intervenciones ordenadas y analizadas se emplearán 
como material para unas Jornadas de Debate posteriores, que sienten las 
bases del cambio en el reglamento.  
 
Regulación de las intervenciones de los asistentes 
 
Mociones y preguntas 
Se opta por mantener el límite de tres mociones por grupo municipal. 
Para las preguntas no hay límite.  
Si resulta posible se remitirán en documento Word por correo electrónico a la 
Secretaría de la Junta, para facilitar a posteriori su traslado al acta. 
Todas las mociones y preguntas, en cuanto se presenten, estarán a disposición 
para su consulta en la Secretaría de la Junta, pudiéndose remitir por correo 
electrónico a aquellos miembros del Consejo que lo soliciten. 
Una vez presentadas las mociones y preguntas desde la Secretaría se 
remitirán a la Presidencia de la Junta para que se curse la petición de informes 
de las Delegaciones pertinentes. 
 
 El reglamento actual deja a potestad de la Presidencia abrir el turno de 
palabra de los asistentes en los puntos del orden del día, ello requiere tener en 
cuenta una serie de aspectos que posibiliten que las intervenciones se realicen 
de forma ordenada. 
 Por ello el proceso en cada punto del orden del día será el siguiente: 

 En primer lugar intervendrán el Presidente/a y los vocales. Siguiendo 
supletoriamente lo establecido en el reglamento del pleno, se limitará el 



tiempo de intervención a 5 minutos en la primera intervención y a 3 en la 
réplica. 
 A continuación se abrirá un turno de intervenciones para los asistentes. 
Para ello se tomará nota del orden en que las personas intervendrán. 
   En primer lugar intervendrán las personas que lo hayan solicitado 
por escrito con antelación a la celebración de la sesión.  
  En segundo lugar aquellas personas que encontrándose en ese 
momento en el Consejo lo deseen hacer. Para ello deberán cumplimentar 
una HOJA DE PARTICIPACIÓN que habrá estado disponible tanto en la 
web como en las propias Juntas. En dicha hoja indicarán su nombre y 
apellidos, la entidad a la que representen en su caso y el motivo por el que 
solicitan intervenir, debiendo suscribir la hoja el solicitante de la 
intervención. En el acta de la sesión se reflejará como intervención el texto 
exacto que se entregue en la hoja. Se limitarán los tiempos de intervención 
a 2 minutos por persona. Si fuesen muchas las personas que deseen 
intervenir podrá limitarse el número de las que puedan hacerlo (alrededor 
de 10 dependiendo del desarrollo de la sesión a criterio de la Presidencia). 
A continuación se realizaría la votación  en aquellos puntos del orden del 
día en que se precise. 

Todos los Consejos finalizarán con un punto del orden del día que será los 
 
Ruegos y Preguntas  de sus miembros. 
 
A continuación se abrirá un turno de intervenciones vecinales para los 
asistentes que se regulará de idéntica forma a la intervención de éstos en cada 
uno de los puntos del orden del día. 
 

RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
Y sin más temas que tratar se levanta la sesión por la Presidenta de la Junta 
Municipal de Abastos,  siendo las 21,00 h del día de la fecha, y redactándose la 
presente acta que como Secretaria, certifico en el  lugar y fecha arriba 
indicados 
 

 
LA PRESIDENTA DE LA JUNTA   LA SECRETARIA DE LA JUNTA 
MUNICIPAL DE ABASTOS   MUNICIPAL DE ABASTOS 

 
 

Dña Consol Castillo Plaza               Desiré Albors Bru  



INTERVENCIONES VECINALES 
 
 
Asociación de Vecinos Abastos, representada por Con cepción 

Granell 
 
Ruega se repare lo antes posible el asfaltado y pasos de peatones y 

aceras en la zona de la Finca Roja, C/ Albacte, C/ Marva y C/ Maestro Sosa 
Se solucionen los problemas del distrito de Abastos 
 
Círculo Podemos Ruzafa, representado por Nacho Góng ora 
 
Solicita que los asistentes a actos y asambleas de la Junta Municipal 

puedan votar para así dotar de sentido a la propia Junta como órgano de 
participación ciudadana 

Siendo conscientes de que es necesario para ello, dictar un nuevo 
reglamento, pero ruega se tenga en cuenta  

Solcita que se solucione la limpieza del Pipi can del complejo abstos 
El centro Deportivo Abastos está en muy malas condiciones, 

especialmente las taquillas, duchas etc, la limpieza es pésima.  
 
Grupo participación Ciudadana 15 M,, representado p or Pepa 

Moncholí Jardines  
Presenta manifiesto que se adjunta como Anexo 1 
Sr Marcelo solicita que ese manifiesto se plasme en el nuevo reglamento 

de Participación ciudadana 

Annex 1  

  

Manifest 15M València en les Juntes de Constitució de la legislatura 2015-
2019 

Ací seguim. Després de quatre anys d’intensa lluita veïnal per una Participació 

Ciutadana real, trimestre rere trimestre en estes Juntes Municipals, finalment 
ha conclòs una legislatura marcada per la tirania de la majoria absoluta, i s’obri 
una nova oportunitat per al futur de la participació de la ciutadania en el govern 
municipal de València. La composició de l’Ajuntament ha canviat i el govern de 
la ciutat és un altre, sí,pero això no pot fer que els veïns dels barris ens 
abandonem a la fe en lasdecisiones dels polítics d’un nou Consistori. Ara, més 
que mai, és quan devem i volem participar de veritat per a construir 
conjuntament la nostra nova ciutat. Per això, ací seguim. Hui, per primera 
vegada en esta legislatura, apareixen rostres nous en esta Junta Municipal, 
diferents vocals, alguns repetits, però ja diferents en número, com diferents són 
els programes electorals dels seus partits, amb els que els que regixen 
l’Ajuntament des de fa uns mesos van guanyar els passats comicis. En este Ple 
de Constitució, en el que tantes presentacions noves es donen, també volem 
tornar a presentar-nos nosaltres, el Grup de Participació Ciutadana del15M, per 
a informar de que ens hem llegit eixos programes electorals (també els de 
l’oposició), amb gran deteniment en els apartats de “Participació Ciutadana”, i 



hem constatat que els tres partits en el govern arrepleguen, uns més, altres 
menys,muchas de les nostres reivindicacions, per les que continuarem lluitant 
inclús ara, que el govern ha canviat, i es respiren altres aires per a vetlar per 
que siguen cumplidasy millorades, i de les que volem fer, ací i ara, un concís 
resum: 

1. La creació d’una Comissió de Participació Ciutadana en cada Junta 
Municipal en què participen tant els representants dels partits polítics com dels 
col·lectius locals així com qualsevol veí interessat, en la que es debaten i 
generen nous reglaments i ferramentes de participació, s’elabore un manual del 
desenrotllament de la Junta i es vetle per la realitat de la participació de la 
ciutadania L’anterior govern del PP va mantindre legislatura rere legislatura tan 
sols una comissió de treball, la de Festejos, l’única que rebia una dotació 
econòmica de l’exànime pressupost destinat a les Juntes Municipals. Hauria 
d’existir una comissió per àrea de l’Ajuntament que es veja representada en els 
districtes. 

2. Modificació radical del reglament de Participació Ciutadana , elaborat en 
col·laboració amb la ciutadania, que supere el reglament vigent i garantisca la 
participació real i directa dels veïns dels barris de València en la presa de 
decisions sobre els assumptes que els concernixen. 

3. En el nou reglament ha de constar clarament que és la ciutadania la que té 
l’última paraula i que els representants polítics es deuen a la voluntat popular. 

4. La posada en marxa d’una web municipal de “Govern Obert” , a l’estil de 
què ja han llançat ajuntaments com Madrid i Barcelona, que 

garantisca la transparència amb publicitat del treball de l’Ajuntament en tots els 
sectors, tant del ja realitzat com del que es trobe en procés, en la que existisca 
un accés eficaç a la informació per part del ciutadà i en la que tots els veïns de 
València puguen participar valorant vinculantment les iniciatives i decisions del 
govern municipal, així com plantejant les seues pròpies propostes, existint un 
compromís dels grups polítics de dur a terme aquelles que hagen sigut més 
protegides pel vot ciutadà. 

5. Pressupostos participatius . La ciutadania ha de tindre capacitat de decisió 
sobre una part del pressupost de l’Ajuntament i/o de les Juntes Municipals. 
L’Ajuntament ha de comprometre’s a realitzar referèndum vinculant sobre els 
projectes municipals de gran envergadura. 

6. Una nova divisió territorial d’acord  amb les realitats agranava’ls. Els set 
districtes en què actualment es troba dividit el municipi no responen a criteris 
de coherència entre les característiques de les múltiples zones que comprenen 
i resulten, en molts casos, excessivament grans perquè la Junta Municipal puga 
cobrir les seues necessitats i servir realment d’òrgan de descentralització per a 
acostar el govern municipal a la ciutadania. L’Ajuntament ha de realitzar una 
anàlisi prèvia de la realitat social del municipi en tots els seus barris i pedanies 
per a identificar les seues dotacions, carències, reivindicacions històriques, 
morfologia del territori, teixit associatiu, percepció d’identitat, nivell econòmic, 
etc. i poder dur a terme un redisseny territorial eficient. 



7. Ampliació dels membres del Consell de Districte . Actualment formen part 
del Consell només els vocals dels grups polítics en proporció a la composició 
del Ple de l’Ajuntament. Per a garantir la participació, el Consell ha d’ampliar-se 
i incorporar nous membres, amb veu i vot, procedents dels col·lectius locals 
(com a associacions, AMPAs o veïns individuals electes pels veïns del 
districte). Sobre els representants polítics, s’estudiarà la viabilitat que el seu 
número responga a la voluntat de l’electorat segons els comicis municipals per 
districte i no com una mera còpia de la composició del Ple de 
l’Ajuntament.Quant al propi desenrotllament dels Plens de la Junta Municipal, 
les nostres exigències són les següents: 

8. La gravació d’imatges durant  la celebració dels Plens per part dels veïns 
serà lliure i estarà garantida i defesa pels representants polítics, tal com 
estipula la Constitució espanyola i ha ratificat recentment el Tribunal Suprem. 
Actualment, després d’anys de lluita, se’ns permet gravar les sessions gràcies 
a un acord de la Junta de Portaveus de l’anterior legislatura que així ho va 
decidir. La gravació i difusió dels actes públics és un dret constitucional que no 
ha de dependre de cap acord dels polítics de torn, per tant, exigim a 
l’Ajuntament de València que faça públic en el Butlletí Oficial que este dret està 
garantit per llei i que l’anterior acord és innecessari, condemnant a més les 
prohibicions i actuacions en contra dels veïns per part de l’anterior govern 
municipal a este respecte. 

9. Una investigació i un aclariment definitiu sobre les identificacions  

policials preventives dels  assistents als Plens de les Juntes Municipals que 
es van produir durant els últims anys: qui va donar l’orde a la Policia Local per a 
procedir a les identificacions i amb quins fonaments, i, sobretot, on estan eixos 
registres (que bé podrien cridar-se “llistes negres”) de les persones assistents, 
si van ser destruïts en el termini que indica la llei o si encara existixen, i, 
d’existir encara, exigim la seua destrucció de manera pública per a garantir els 
drets ciutadans. 

10. Els Plens augmentaran la seua periodicitat , deixant de tindre lloc cada tres 
mesos per a tindre-ho una vegada al mes (almenys durant el primer any – 
període de prova), de manera que els processos de comunicació entre els 
veïns i el consistori  siguen més fluids i puguen tractar-se millor els assumptes 
locals. Les convocatòries dels  Plens de les Juntes Municipals es faran amb la 
suficient antelació i publicitat per tots els mitjans a l’abast (en la web municipal, 
en els taulers dels edificis de les pròpies Juntes Municipals, amb cartells en els 
carrers dels barris, en els Mitjans de comunicació i inclús amb vehicles rodats si 
fóra necessari) i inclouran no sols l’Orde del Dia sense tota la documentació 
relativa a les mocions que els diversos grups polítics i ciutadans vagen a 
presentar durant la sessió. Cada Junta Municipal tindrà la seua pròpia data 
diferenciada per a no solapar-se, ja que unisca mateixa persona pot tindre 
interés a acudir a diverses per viure, treballar o portar als seus fills al col·legi en 
districtes distints. Les sessions dels Plens deixaran de durar mitja hora i 
s’estendran el temps raonablement  necessari perquè totes les qüestions 
presentades, tant pels representants polítics com pels col·lectius locals o els 
propis veïns, puguen ser tractades eficaçment. A l’augmentar la freqüència , el 
núm. d’assumptes de l’orde del dia pot ser menor , ja que el que també s’ha 
d’aconseguir és que es resolga la Junta en una mateixa jornada. 



11. Es buscarà un local de major superfície per a  la celebració del Ple de la 
Junta Municipal, que facilite el desenrotllament i permeta una major assistència 

veïnal, així com una distribució de les localitats diferent perquè tots els 
assistents s’aprecien en igualtat de condicions, acabant amb la distribució tipus 
“teatre” que hi ha perjudicat la participació ciutadana i ha afavorit e “teatret” de 
la participació. 

12. Tots els components del Consell de Districte es presentaran a l’inici de la 
sessió del Ple. Un veí que acudix per primera vegada no té per què saber qui 
és qui.  

13. El “Torn de Precs i preguntes” canviarà  el seu nom, ja que no representa 
una verdadera participació ciutadana (Ex.: “Torn lliure de paraula”, “Torn lliure 
de participació”). Els veïns assistents als Plens tindran torn de paraula no sols a 
la finalització de l’acte, sinó ordenadament després de cada punt de l’Orde del 
Dia en què existisca un debat i haja de prendre’s decisions. A l’hora de les 
votacions, es durà a terme una votació simbòlica dels assistents en la sala, que 
els membres del Consell, amb capacitat de vot, tindran en consideració. El Torn 
de Paraula es considerarà com un punt més de l’Orde del Dia, no quedant 
exclòs de la sessió. (Aspirem que en un futur els Plens de les Juntes de 
Districte puguen desenrotllar-se com a assemblees en què tots els veïns 
puguen tindre no sols veu sinó també vot). 

14. Les actes es convertiran en quelcom digne del seu nom. Inclouran totes les 
intervencions, tant dels vocals com dels portaveus dels col·lectius i els veïns 
independents, a elles s’adjuntarà tota la documentació referent a les mocions 
presentades pels diferents actors i l’esborrany de l’acta es farà públic amb la 
suficient antelació abans de la següent sessió, perquè tota la ciutadania 
interessada puga tindre informació sobre el que es va a presentar per a la seua 
aprovació. 

15. L’Ajuntament treballarà per a dotar les Juntes Municipals d’un sistema 
telemàtic de gravació i difusió , en directe i en diferit, que permeta als 
ciutadans seguir les sessions quan no puguen acudir personalment a participar 
en els Plens. Des del Grup de Participació Ciutadana de 15M València 
emprenem esta nova legislatura amb il·lusió davant de la possibilitat d’un canvi 
real i amb esperit constructiu i participatiu, mai millor dita, però també, des de 
l’apartidismo que ens caracteritza, amb esperit crític i reivindicatiu: ací seguim.   

 

 
 
Asociación de vecinos Petxina Arrancapins , representada Antonio 

Puchades Cuevas solicita información sobre el distrito de Abastos: 
1.- información sobre la situación del subsuelo (alcantarillado, agua y 

servicios) 
2.- Participación en el uso y ocupación del Complejo Deportivo cultural 

de la petxina 
3.- Apertura de un Centro de día para mayores (no hay ninguno en el 

barrio) y sensibilización por los problemas de sanidad y la necesidad de su 
gestion participativa 



4.-Mejora del trnsporte publico colectivo para un barrio muy envejecido 
(que conecte bien los servicios sanitarios) 

5,. Huerto urbano provisional en la zona municipal de Jesuitas (siguiendo 
el Plan salvem el Botanic) y disponibilidad de agua(Rascanya) 

6.-Vigilancia sobre los ruídos diurnos excesivos e inútiles (altavoces de 
colegios y la zona deportiva del cauce del Turia) 

7.- Vigilancia de cumplimiento de la ZAL de Juna Llorens y entorno 
8.- Vigilancia de las coberturas rasgadas de edificios abandonados ( ej 

C/ Teruel) 
9.- carril-Bici seguro por las Grandes Vias, por Transitos y por angel 

Guimerá, que permita acercarse al barrio   
 
Por Presidencia se informa que los temas planteados pueden ser 

tratados en la creada Comisión de Urbanismo 
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